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VERSLAG 

VERGADERING COMMISSIE 3  
van dinsdag 21 april 2020 om 19:30 uur 

 
Aanwezig: Persegael Kurt  - voorzitter 
Anaf Hannes, El Yakhloufi Achraf, Nietvelt Ludwig, De Busser Koen, Dierckx Jeff, Grooten Eddy, Janssen Kevin,  
Roes Peter, Eric Vos, Voordeckers Bart - raadsleden 
Wittebolle Astrid, Van Otten Jan - schepenen 
Van Rompuy Jan - commissiesecretaris 
Verontschuldigd: Schafraet Wout  - raadslid 
 
Waren eveneens aanwezig 
Peter Segers, Paul Moelans en Luc Debondt – raadsleden, 
Leen Appels – bibliotheek, 
Caroline Van den Eynde – Jeugddienst, 
Bob Raets – preventie, 
Veerle Claes – Strategie en Beleid, 
Kristel Grootjans - communicatie, 
Inge Loos – milieudienst. 
 
Goedkeuring verslag vorige vergadering 
Het verslag van vorige vergadering wordt goedgekeurd. 
 
Bibliotheek: convenant gevangeniswerking 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Leen Appels toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers vraagt of men de volledige collectie van Turnhout kan uitlenen. 

Men kan uit de collectie aanvragen maar dat is beperkt. 
Eric Vos vraagt of men de catalogus kan raadplegen. 

Hiervoor is één pc beschikbaar en de verbinding gebeurt via VPN. 
Eric Vos vraagt wat het voordeel is van het appart aanvragen van een convenant. 

Hierdoor krijgt men meer financiële middelen. Turnhout 28.000 euro, Merksplas ook 28.000 euro en 
Hoogstraten 38.000 euro. Verder is er een samenwerking tussen de vier gevangenissen. 

Eric Vos merkt op dat een vierde van de gedetineerden in de Noorderkempen verblijven. De Noorderkempen 
komt volgens hem toch wel tekort en is van mening dat dit signaal naar Vlaanderen moet gegeven worden. 

De werking is verschillend naargelang de gevangenis en is niet vergelijkbaar omwille van diverse 
factoren. 

 
Verlenging label ‘Kindvriendelijke Stad’ 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Caroline Van den Eynde toelichting bij dit punt. 
Eric Vos vraag waar de regisseur zich bevindt in het organogram. 

Onder de manager beleving en buiten de jeugddienst. 
Hannes Anaf verwijst naar de jury van vorige keer en merkt op dat het wel een straffe jury was. Hij vraagt of er al 
een zicht is op de nieuwe jury en vraagt ook of alle gemeenten van vorige keer ook nu weer meedoen. 

De jury is ongeveer dezelfde als deze van de halfjaarlijkse evaluatie. 
Hasselt heeft afgehaakt. 

 
Convenant 2020-2021 tussen Stad en Erfgoed Noorderkempen 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Sofie Wilder toelichting bij dit punt.Schepen Astrid Wittebolle stelt 
voor om na de coronacrisis eens een commissie in het Speelkaartmuseum te houden en een bezoek aan het 
depot te brengen. 
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Kijk in de wijk 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geven Bob Raets en Veerle Claes toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers vraagt wat de relatie is met de stadsmonitor.Hij is ook van mening dat men geen verwachtingen 
mag creëren die niet kunnen waargemaakt worden. Verder vraagt hij nog om later de uitvoering ook toe te 
lichten. 

Deze convenant is een aanvulling op de stadsmonitor omdat hier mensen mee bereikt worden die niet 
via de stadsmonitor bereikg worden. 
Verder is het de bedoeling om zicht te krijgen op wat er leeft in buurten en wijken. Welzijn, omgeving en 
beleving gaan samen werken. Ook werd bewust gekozen voor ‘kijk in de wijk’ om te benadrukken dat dit 
initiatief geen bijklank heeft. 

Bart Voordeckers vindt het belangrijk dat het integrale verhalen zijn en ook zien dat er iets gebeurt is zeker 
belangrijk. Het kan hopelijk eindigen een een promo-campagne naar heel de Stad toe door te laten zien wat 
bepaalde wijken in hun mars hebben en zeker geen valse hoop te creëren. 
Peter Segers verwijst naar de verbeteringswerken die de Ark momenteel uitvoert in de Parkwijk en stelt vast dat 
na de werkzaamheden het wel een heel andere demografie kan zijn in die wijk. Hij vraagt of er een vervolg 
voorzien is. 

De huidige bewoners zullen bevraagd worden. Er is ook een samenwerkingsakkoord met de Ark. 
Eric vos vindt het wel een nuttige oefening. Hij stelt vast dat de aanpak in bepaalde buurten verschillend zal zijn 
en in bepaalde straten ook wel veel huisbewegingen zijn wat toch wel een belangrijk element is om mee te 
nemen. Ook ruimtelijk gezien is de afbakeing niet altijd een wijk. 

De vraag ‘wat is voor u de buurt’ zal zeker gesteld worden. 
Ook zal gevraagd worden naar de kwetsbare plekken. De afgetekende buurten zijn wel niet definitief. 
Maandelijks wordt met een team dit alles nagegaan  en eventueel aangepast. 

Eric Vos stelt voor om het onderzoek alvast in ruime zin uit te voeren en weet dat bepaalde mensen zelf geen 
contacten leggen. 
 
Communicatie coronavirus COVID-19 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Kristel Grootjans toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers vraagt of er gemonitord wordt alke info er allemaal rond gaat en dit dan door de Stad eventueel 
bijgestuurd wordt. 

Dagelijks worden de sociale media gemonitord en in het crisisoverleg besproken. Er is ook een nauw 
contact met de beheerders van ‘ge zijt van Turnhout’ . 

 
Samenwerkingsovereenkomst Begraafpark Nazarethe in kader van oproep ‘lokale vergroeningsprojecten’ 
van Natuur en Bos 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Inge Loos toelichting bij dit punt. 
Schepen Astrid Wittebolle voegt er aan toe dat de uitwerking in commissie 4 later zal besproken worden. 
 
Vragen van raadslid Peter Roes: 
Enkele maanden geleden kregen we met de meerjarenplanning te horen dat dit beleid een nieuwe sporthal gaat 
bouwen. Enkele vragen betreffende dit dossier: 
Is het reeds bekend op welke locatie de nieuwe sporthal gaat komen? 
Wat gaat er met de bestaande sporthal gebeuren? 
Hoe ver staat men met het voorbereiden van het dossier? 

Schepen jan Van Otten deelt mee dat de locatie nog niet gekend is. Wel werden alle mogelijke locaties 
in kaart gebracht en deze dienen nog in het college besproken te worden. 

Peter Roes verwijst naar een verslag van de Algemene Vergadering van de sport raad en vraagt of het nog 
steeds de ambitie is de nieuwe sporthal in het stadspark te zetten. 

Schepen Jan Van Otten verduidelijk dat dit een piste is. 
Peter Roes wijst er op dat van het stadspark geregeld al wel wat afgeknabbeld werd en men toch zeker de voor- 
en nadelen in ’t oog moet houden. 
Eris Vos begrijpt dat alles eerst in het ccollege moet besproken worden . Hij is van meningdat men de situatie nu 
in beeld moet brengen en vooral de exploitatie van de sporthal en dit alles in het geheel bekijken. 

Schepen jan Van Otten deelt mee dat een eisenprogramma werd opgemaakt dat nuttig is voor de 
nieuwe sporthal. 
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Eric Vos vraagt of volgende elementen allemaal in kaart zijn gebracht: bereikbaarheid, onderwijs, relaties met 
andere sportinfrastructuur, … . Het is dus een breder verhaal dan alleen maar de locatie. 

Schepen Jan Van Otten verduidelijkt dat een groot deel in kaart is gebracht. 
Eric Vos vraagt of die elementen al kunnen gegeven worden. 

Schepen Jan Van Otten deelt mee dat, zoals eerder afgesroken, op een volgenden commissie het 
beheersorgaan sportinfrastructuur zal besproken worden. 

Eric Vos merkt op dat dit onderwerp zeker wel een hele avond in beslag zal nemen. Hij vraagt wie de 
voorbereiding van het dossier gedaan heeft en vraagt of er schetsen zijn. 
Voorzitter Kurt Persegael rond het punt al met de mededeling dat dit alles zal bekeken worden op een volgende 
commissie. 
Eric Vos vindt het spijtig dat zoveel bijvragen moeten gesteld worden. 
Schepen Astrid Wittebolle verduidelijkt dat er geen enkel plan is en er ook geen visualisatie is van de inhoud. 
Eerst zal het dossier in het college besproken worden. 

 
Wat is de stand van zaken in het dossier Waterheide op Schorvoort , de locatie waar White-star/Technico op 
termijn zijn thuisbasis zal vinden? 
Stand van zaken overleg Stad – White-star en Technico 
Hoe is de situatie rond het bezwaar dat er werd ingediend bij de raad van state? 
Is er een planning voor wat, wanneer dient te gebeuren en zijn er contacten met de bestaande clubs die er 
momenteel voetballen over hun toekomst? 

Schepen Jan Van Otten deelt mee dat van de Raad van State nog geen bericht is gekomen. 
Er was afgesproken met White Star dat er een financieel voorstel zou komen. 
Het college heeft een aangetekend schrijven verstuurd waarin werd gesteld dat tegen eind mei een 
antwoord moet gegeven worden over het beheer van de site in 2021 en een finacieel voorstel. 
Verder wordt vastgesteld dat de termijnovereenkomsten niet gerespecteerd worden. 
Wat de bestaande clubs betreft is alles beschreven in een samenwerkingsovereenkomst. Dit zal verder 
besproken worden tijdens de commissie sportinfrastructuur. 

 
 
Punten agenda gemeenteraad 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
Uit het college 
Schepen jan Van otten deelt mee dat een aantal convenanten op de agenda staan die in een eerdere commissie 
reeds werden toegelicht. 
Hij deelt ook mee dat het loket kinderopvang vanaf mei zal starten en dit ook in een fysieke commissie zal 
toegelicht worden. 
 
Schepen Astrid Wittebolle verwijst naar een eerdere commissie waar B-planet werd toegelicht en deelt mee dat 
omwille van de coronacrisis het indienen met een maand werd verlengd tot juni. 
 
 
 
Van Rompuy Jan 
Commissiesecretaris 
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- Goedkeuring verslag vorige vergadering

- Bibliotheek: convenant gevangeniswerking

- Verlenging label ‘Kindvriendelijke Stad’

- Convenant 2020-2021 tussen Stad en Erfgoed Noorderkempen

- Kijk in de wijk

- Communicatie coronavirus COVID-19- Communicatie coronavirus COVID-19

- Samenwerkingsovereenkomst Begraafpark Nazareth in kader van oproep ‘lokale 
vergroeningsprojecten’ van Natuur en Bos

- Vragen van raadslid Peter Roes

- Punten agenda gemeenteraad

- Uit het college



Convenant 2020 – 2025
gevangenisbibliotheek Turnhout



Convenant gevangenisbibliotheek 2020 – 2025

• Jaarlijks subsidiebedrag: 28.200 euro

• De subsidie dient als financiële ondersteuning voor de stad voor de 
personeels- en werkingskosten met betrekking tot de bibliotheekwerking 
van de gevangenis van Turnhout, met als doel de bibliotheekvoorzieningen 
in de gevangenis te verbeteren en uit te breiden om zo tegemoet te komen 
aan de behoeften van de gedetineerden wat betreft ontspanning, vorming aan de behoeften van de gedetineerden wat betreft ontspanning, vorming 
en informatie.

Beschrijving van de uitgave Bedrag in euro

Personeelskost 0.5VTE (+/-) 23.000

Collectiebudget 4000

ICT 600

Activiteiten (lezing, projecten…) 600

TOTAAL 28.200



Context

• Sinds 2001: samenwerkingsakkoord tussen bibliotheek Turnhout en de vier 
gevangenissen van de Noorderkempen (Turnhout, Merksplas, Wortel en 
Hoogstraten)

• Sinds 2009: convenant met de Vlaamse Gemeenschap voor vier 
gevangenisbibliotheken in de Noorderkempengevangenisbibliotheken in de Noorderkempen

• 2020 – 2025: nieuwe convenant voor gevangenisbibliotheek in Turnhout



Enkel nog gevangenisbibliotheek in Turnhout:

• Verplaatsingen voor personeel en vrijwilligers waren duur en tijdrovend.

• Weinig efficiëntiewinst, te veel maatwerk. Elke gevangenis is anders: doelgroep, 
directie, infrastructuur… 

• Convenant splitsen = groter werkingsbudget per gemeente.

• We blijven samenwerken met Hoogstraten en Merksplas (jaarlijkse lezing, 

Context

• We blijven samenwerken met Hoogstraten en Merksplas (jaarlijkse lezing, 
vergadering, uitwisseling...).

 2019_CBS_00805 - Niet hernieuwen van de convenant voor de 
gevangenisbibliotheekwerking in Merksplas, Hoogstraten en Wortel – Bekrachtiging 
(06/06/2019)

 Gemeenten Merksplas en Hoogstraten gaan akkoord om de gevangeniswerking op 
hun grondgebied over te nemen. 



Achtergrondinformatie 

• +/- 285 gedetineerden 

• Actieve leners in 2019: 424
(veel verloop, Turnhout = arresthuis)

• Openingsuren gevangenisbibliotheek anno 2020:

– maandag 14u30 – 17u00 Nonfictie
7%

Fictie Ned.
4%

Vreemdtalig
2%

– dinsdag 14u30 – 17u00

– vrijdag 14u30 – 16u30

• Organisatie openingsmoment: 0,5VTE personeel bib 
+ 1 of 2 vrijwilligers + 1 gedetineerde helper

• 28.200 euro subsidie van de Vlaamse overheid

+ 1.700 euro collectiebudget van de gevangenis

Film
53%

Muziek
17%

Strips
9%

Onbepaald
8%

7%

Uitleningen 2019



Vraag aan de gemeenteraad

• De Gemeenteraad keurt de voorliggende convenant 2020-2025 tussen de Vlaamse 
Gemeenschap en de stad Turnhout, met betrekking tot de bibliotheekwerking in de 
gevangenis van Turnhout in het kader van het Participatiedecreet, goed.

• De gemeenteraad geeft toestemming tot ondertekening van de convenant 2020-
2025 tussen de Vlaamse Gemeenschap en de stad Turnhout, met betrekking tot de 2025 tussen de Vlaamse Gemeenschap en de stad Turnhout, met betrekking tot de 
bibliotheekwerking in de gevangenis van Turnhout in het kader van het 
Participatiedecreet.



Timing

• Voor 30/04/2020: Ondertekening convenant door gemeenteraad 

– Officiële convenant ontvangen op 27/03/2020 
vertraging bij de Vlaamse Gemeenschap.

– 2019_CBS_01455 - Intentieverklaring hernieuwen convenant 
gevangenisbibliotheekwerking Turnhout (17/10/2019)

Vervolg

• Voor 30/06/2020: stad Turnhout sluit een afsprakennota met de directie van de 
gevangenis van Turnhout, waarin beide partijen hun inbreng in de gevangenis-
bibliotheekwerking duidelijk vastleggen. 

• Voor 01/11/2021: optimaliseringssubsidie aanvragen om zelfuitleen mogelijk te 
maken in de gevangenisbibliotheek. Eerst onderzoeken of dit wel praktisch 
haalbaar is in de huidige infrastructuur.



Verlenging label 
kindvriendelijke stad 2020-2025

• In een kindvriendelijke stad zijn kinderen en jongeren volwaardige 
medeburgersmedeburgers

• Een kindvriendelijk beleid is een transversaal beleid
• Streven naar een kindvriendelijke stad is een dynamisch proces
→ Kindvriendelijkheid als barometer voor een goed lokaal beleid



Timing

• 19/3: Kompas op schepencollege

• 6/4: Kompas ingediend bij jury

• 27/4: Kompas op gemeenteraad (21/4: voorafgaande toelichting op 
gemeenteraadscommissie)

• 11/5: visitatie delegatie jury + kabinetsmedewerker minister Dalle of video-call en • 11/5: visitatie delegatie jury + kabinetsmedewerker minister Dalle of video-call en 
visitatie later

• Voor de zomervakantie: mededeling beslissing jury

• Najaar: officiële uitreiking label



Kompas

Het stadsbestuur gaat aan de slag met de 6 bouwstenen voor een 
kindvriendelijke stad:
• (H)erkenning van/ruimte voor diversiteit
• Gedeelde én gemandateerde visie
• Permanente dialoog
• Regierol• Regierol
• Kwaliteitsvolle basisvoorzieningen
• Solidariteit en wederzijdse betrokkenheid

Het schepencollege en de gemeenteraad keuren de formele vereisten goed



Traject

1. Analyse 

- Vragenlijst: 399 kinderen en jongeren

- Screening beschikbare data

- Selectie prioritaire thema’s

2. Belevingsbevraging prioritaire thema’s

- Diepte-interviews: 298 kinderen en jongeren

- Bevraging ouders, jeugdwelzijnswerkers en collega’s ≠ stadsdiensten 

- Screening relevante trajecten: 914 kinderen en jongeren



3. Aanbevelingen strategie kindvriendelijkheid → meerjarenplan

- Screening actieplannen o.b.v. aanbevelingen → afbakening prioritaire 
acties/actieplannen 

- Overleg met verantwoordelijken → afspraken

- Regie of opvolging door (tijdelijke) regisseur kindvriendelijke stad

Traject

- Regie of opvolging door (tijdelijke) regisseur kindvriendelijke stad



De regisseur voert de regie in:

• Label kindvriendelijke stad

• Zesjaarlijks kindvriendelijk traject

• (Her)aanleg van (toegankelijke) speel- en ontmoetingsruimten

• Actieplan toegankelijk/aantrekkelijk vrijetijdsaanbod 

Regisseur kindvriendelijke stad

• Actieplan toegankelijk/aantrekkelijk vrijetijdsaanbod 

→ Nauwe betrokkenheid van kinderen, jongeren en andere belangrijke stakeholders!



Ontwerptraject

Participatietraject

Schetsontwerp

Voorontwerp

Definitief ontwerp

Huidig gebruik + 
beleving buurt 

Terugkoppeling

Terugkoppeling
Communicatie 

Coördinatie: stadsbrede stuurgroep



De regisseur bewaakt dat het kind- en jongerenperspectief wordt meegenomen in: 

• Strategisch plan armoede

• Plannen m.b.t. flankerend onderwijsbeleid

• Plan integratie en samenleven

• Plan Kijk in de Wijk

Regisseur kindvriendelijke stad

• Plan Kijk in de Wijk

• (Her)invulling Jeugdcentrum Wollewei

• Nieuw tweejaarlijks stadsfestival

• Plan welbevinden

• Mobiliteitsplan



• De regisseur ontwikkelt een vernieuwde visie op kindvriendelijkheid

• De regisseur implementeert i.s.m. de jeugd- en communicatiedienst een 
communicatiestrategie kindvriendelijke stad

• De regisseur maakt i.s.m. de jeugddienst én betrokken diensten een plan(ning) 
voor inspraak en participatie van kinderen en jongeren

Regisseur kindvriendelijke stad

voor inspraak en participatie van kinderen en jongeren

• De regisseur vertegenwoordigt kindvriendelijk Turnhout in lokale, Vlaamse en 
internationale netwerken



Convenant 2020-2021 met Erfgoed 
Noorderkempen

• Vernieuwing van convenant 2016-2019, samenwerkingsovereenkomst met de 
Vlaamse overheid loopt nog tot 2021.

• Realiseren van de doelstellingen van het algemeen, regionaal en lokaal 
erfgoedbeleid van stad Turnhout, handelend in uitvoering van de collegebeslissing erfgoedbeleid van stad Turnhout, handelend in uitvoering van de collegebeslissing 
van 12 maart 2015.

• Opdracht: 

– Opbouwen, deel uitmaken en uitdragen van het regionaal 
onroerenderfgoeddepot en het behoud en beheer ervan ex situ

– Opbouwen en ondersteunen van een erkende regionale 
onroerenderfgoeddepotwerking



• Om de doelstellingen te kunnen behalen wordt via Erfgoed Noorderkempen een 
extra kracht aangeworven. Voor de inbreng van expertise en personeel zal 70.000 
euro van de Vlaamse subsidie ter beschikking worden gesteld aan Erfgoed 
Noorderkempen.

Convenant 2020-2021 met Erfgoed 
Noorderkempen

• Financiering:

– Jaarlijkse subisidie van de Vlaamse Overheid aan stad Turnhout voor het 
onroerenderfgoeddepot: 85.000 euro, na besparing 80.286 euro

– Jaarlijks een bedrag van 70.000 euro voor Erfgoed Noorderkempen voor de 
realisatie van de opdracht omschreven in het convenant.



‘ Kijk in de Wijk ‘

onderzoeksopdracht in buurten om onderzoeksopdracht in buurten om 
verbondenheid

en leefbaarheid te verhogen



Bestuurakkoord 2019-2024

• “Uitbouw van zorgzame buurten”

• “Bevorderen van sociale cohesie en ontmoetingsmogelijkheden in 
aandachtswijken”

• ‘… belangrijk dat ook (en misschien zelfs vooral) in die wijken gewerkt wordt aan 
meer verbondenheid

Actieplan 100 : 

We stimuleren ontmoeting in de buurten met extra aandacht voor kwetsbare buurten 
en zetten projecten op om de verbondenheid in de buurt te versterken

Actie 30 :  

We maken een kwantitatieve en kwalitatieve analyse om de meest kwetsbare wijken in 
kaart te brengen en ontwikkelen een integrale aanpak om kwetsbare wijken en 
inwoners te versterken



Onderzoeksopdracht “Kijk in de Wijk”  

1. In kaart brengen van sociale leefbaarheid en samenleven

- Hoe ervaren buurtbewoners hun eigen buurt ?

- Hoe samenwerking versterken/best practices ?

en van fysieke leefbaarheid (fysiek ruimtelijke kenmerken)

- Wat is voor jou een ontmoetingsplek ?- Wat is voor jou een ontmoetingsplek ?

- Woon je graag in je woning en je buurt ?

- Hoe kan publieke ruimte aangepast worden om leefbaarheid en samenleven te 
vergroten ?

- Enz…



2.  Duidelijk omschrijven van problematieken/opportuniteiten en kwetsbare 
doelgroepen per buurt

3. Conclusies en aanbevelingen om leefbaarheid en samenleven te verbeteren

4. Concrete methodieken per buurt aanbieden om met de kwetsbare doelgroepen 
of problematieken/opportuniteiten aan de slag te gaan

Onderzoeksopdracht “Kijk in de Wijk”  

Eindresultaat : rapport met aanbevelingen om verbondenheid en leefbaarheid in 
de buurten te verhogen



Hoe ? Kwalitatieve analyse : 30 personen per buurt 

1. De bevraging van de bewoners (op straat en via  huisbezoeken) in de 9 buurten 
met open vragen (semi-gestructureerde bevraging) 

2. De bevraging van experten en sleutelfiguren 

- Externe experten (De Ark, zorgcentrum Orion, Akira, CAW,Centrum voor 
basiseducatie, vzw ‘t ANtWOORD,…)

- Interne experten uit drie clusters (R.O., OCMW, buurtmakerij, buurtgericht - Interne experten uit drie clusters (R.O., OCMW, buurtmakerij, buurtgericht 
jeugdwerk, huisvesting, cultuur, projectmanagement,….)

- Sleutelfiguren uit de 9 buurten (buurtcomités,lokale handelaars, wijkagenten,      
gemeenschapswachten, schooldirecties, jeugd- en sportverenigingen,…) 

3. Veldwerk : eigen observatie/opzoekingswerk 
4. Wijkwandeling – wijkgesprek - …



Opvolging en stappenplan

Opvolgingsteam (clusteroverschrijdend) :rollen 

• Voorzet van te onderzoeken buurten

• Opvolging en indien nodig bijsturing van het onderzoek

• Bespreking van het rapport met het beleid  

Gunning door vast bureau aan Samenlevingsopbouw Antwerpen Provincie Gunning door vast bureau aan Samenlevingsopbouw Antwerpen Provincie 
(06/02/2020)

Uitvoering van onderzoek :6 maanden/3 onderzoekers  

Opmaak van het actieplan: opvolgingsteam – vast bureau 
- WAT willen we DOEN  in WELKE BUURT?

- Wat willen we daarmee BEREIKEN?

- WANNEER willen we dat doen?

- Hoeveel zal ons dat KOSTEN?

Uitvoeringsfase van het integraal plan : vanuit de 3 clusters  



Wat hebben wij als lokaal bestuur vooraf  al gedaan 

1.  Aflijnen van de 9  buurten 

2.  Opmaak van lijst met te contacteren (interne en externe) sleutelfiguren en 
sleutelfiguren per buurt 

3.  Opmaak fiche per kwetsbare buurt 



Afbakening buurten: screening sectoren
• 1e screening

– Inkomens :Aandeel indicatorleerlingen (OKI)

– Gezinsgerelateerd: Aandeel gezinnen onder armoedegrens (60% mediaan 
inkomen)

• 2de screening: verfijning

– Demografisch: jongeren, beroepsactief, ouderen, bevolkingsevolutie, – Demografisch: jongeren, beroepsactief, ouderen, bevolkingsevolutie, 
aandeel niet-Belgen, afhankelijkheidsratio, interne vergrijzing, 
verouderingscoefficiënt

– Gezinsgerelateerd: Eenoudergezinnen, alleenstaanden, OKI, schoolse 
vertraging 

– Inkomens: aantal onder mediaan inkomen, aantal onder 60% MI,  leefloon, 
verhoogde tegemoetkoming 



Cluster Welzijn, Beleving & Omgeving



Eindresultaat: 9 buurten



Opmaak buurtfiche

• Omschrijving en stukje historiek

• Demografie

• Buurt- en wijkwerking

• Onderwijs

• Tewerkstelling• Tewerkstelling

• Inkomens

• Voorzieningen ( speel, recreatie, apotheker, huisarts, dienstencentrum, 
kinderopvang, …)

• ...



Opstart en communicatie 

 Opstart : zo vlug mogelijk na de coronacrisis 

3 onderzoekers die neerstrijken in 9 wijken 

 Algemene communicatie over het buurtonderzoek- breed publiek via 
meeloopartikel in stadsmagazine.

 Aankondiging bevraging per buurt via bewonersbrief vanuit communicatie.

Legitimatie:  badge met naam , “Kijk in de Wijk”, het logo van Turnhout en van  Legitimatie:  badge met naam , “Kijk in de Wijk”, het logo van Turnhout en van 
Samenlevingsopbouw 

 Feedback : weergave van de resultaten aan de buurtbewoners/sleutelfiguren :  
infomoment voorjaar 2021 



Communicatie 
tijdens de corona COVID-19 crisistijdens de corona COVID-19 crisis





Algemene externe communicatie

- Bewonersbrief coronamaatregelen

- Tweewekelijkse nieuwsbrief in print

- Alternatief stadsmagazine: Seuzzie

- Aangepaste website

- Sociale media

- Affiches, infopancartes, …

- Perscommunicatie

- …



Doelgroepencommunicatie

- Kinderen en jeugd

- Senioren

- Ondernemers en handelaars

- Kwetsbare doelgroepen

- Anderstaligen 



Specifiek externe communicatie

- Callcenter

- Huisartsenwachtpost

- Vrijwilligersplatform

- BIB op bestelling

- Binkjes zorgen voor elkaar

- Schakelzorgcentrum

- Oproepen mondmaskers

- …



Interne communicatie

- E-blink (min 3/week)

- Intranet Stad en OCMW

- Leidinggevenden

- Schermen 

- …



Samenwerkingsovereenkomst 
Stad Turnhout en Blenders vzw

Projectoproep lokale vergroeningsprojecten 2019Projectoproep lokale vergroeningsprojecten 2019

Agentschap Natuur & Bos



Doel oproep lokale vergroeningsprojecten

• Onze leefomgeving klimaatrobuuster, leefbaarder en duurzamer te maken

• = projecten die zorgen voor meer groen in de bebouwde of natuurarme omgeving 
en zo natuurvoordelen leveren in de directe leefomgeving.



Samenwerking

• Het projectvoorstel werd ingediend binnen een samenwerking tussen Stad 
Turnhout, Blenders vzw en Ecotoop.

• Jelle Van Den Berghe, zaakvoerder van Ecotoop vzw, trad op 1 februari 2020 in 
dienst als raadgever natuur bij de bevoegde Vlaamse minister Demir. Omdat het 
wettelijk voorzien is dat deze functie niet mag gecombineerd worden met 
commerciële belangen binnen de betrokken sector, moet Ecotoop gedwongen al commerciële belangen binnen de betrokken sector, moet Ecotoop gedwongen al 
zijn commerciële activiteiten stil leggen. Dit heeft als gevolg dat Ecotoop zich dient 
terug te trekken uit het goedgekeurd subsidiedossier Begraafpark Nazareth in 
Turnhout.

• Het ministerieel besluit is opgemaakt op naam van de Stad Turnhout. Om de 
continuïteit van het dossier te blijven garanderen, is Blenders, al betrokken in het 
dossier, bereid om de verantwoordelijkheid over te nemen en heeft zich 
ondertussen verzekerd om extra expertise en capaciteit in te brengen.



Subsidie
subsidie% aangevraagd 

bedrag
totaal 
aangevraagd 
bedrag per 
partner

BTW 21 % totaal - 21% 
BTW

totaal 
toegekende 
subsidie 
excl. BTW

Wie Wat

75% 47.250 € 47.250 € 9.923 € 37.328 € 27.996 €

Blenders Studiewerk, opmaak beheerplan, 
particpatie en monitoring

Stad

Voorbereidende werken en grondwerken 
zoals bedoeld in het hoofdstuk IV van het 
standaardbestek 250

75% 193.500 €

253.800 € 53.298 € 200.502 € 150.377 €75% 12.600 €

Stad

Verhardingen zoals bedoeld in het 
hoofdstuk VI van het standaardbestek 250

75% 30.200 €

Stad

Groenaanleg en groenbeheer zoals 
bedoeld in het hoofdstuk XI van het 
standaardbestek 250

75% 17.500 €

Stad

Werken aan waterlopen zoals bedoeld in 
het hoofdstuk XIII van het standaardbestek 
250

totaal 301.050 € 301.050 € 63.221 € 237.830 € 178.372 €



Vragen van raadslid Peter Roes

Enkele maanden geleden kregen we met de meerjarenplanning te horen dat dit beleid een 
nieuwe sporthal gaat bouwen. Enkele vragen betreffende dit dossier:

− Is het reeds bekend op welke locatie de nieuwe sporthal gaat komen?

− Wat gaat er met de bestaande sporthal gebeuren?

− Hoe ver staat men met het voorbereiden van het dossier?− Hoe ver staat men met het voorbereiden van het dossier?



Vragen van raadslid Peter Roes

Wat is de stand van zaken in het dossier Waterheide op Schorvoort , de locatie waar White-
star/Technico op termijn zijn thuisbasis zal vinden?

− Stand van zaken overleg Stad – White-star en Technico

− Hoe is de situatie rond het bezwaar dat er werd ingediend bij de raad van state?

− Is er een planning voor wat, wanneer dient te gebeuren en zijn er contacten met de − Is er een planning voor wat, wanneer dient te gebeuren en zijn er contacten met de 
bestaande clubs die er momenteel voetballen over hun toekomst?



Punten agenda gemeenteraad

…



Uit het college

…


